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Изучение проблем истории и археологии Северного Причерноморья римского и ранневизантийского времени является одним из важнейших направлений фундаментальных научных исследований, осуществляемых специалистами Института археологии РАН (Москва), Института археологии Крыма РАН и НИЦ Истории и археологии Крыма Крымского федерального университета им. В. И. Вернадского (Симферополь). В последние годы проводились исследования ряда уникальных археологических памятников римского и раннесредневекового времени, результаты которых важны для понимания исторических процессов, проходивших не только в Крыму, но и во многих регионах Европы. 
Широкомасштабные археологические исследования на трассе «Таврида», проведённые Институтом археологии РАН, позволили ввести в научный оборот новый богатый материал некрополей и поселений, в том числе и могильника Фронтовое 3 (Нахимовский район Севастополя) – уникального не только по сохранности памятника конца I в. – первых десятилетий V в. Материалы этого могильника в настоящее время исследуются сотрудниками ИА РАН в рамках проекта Российского научного фонда № 20-18-00396 «Варвары и Рим в Юго-Западном Крыму: взаимодействие культур». На конференции будут представлены доклады, как об этом ярком памятнике, так и о других варварских могильниках Северного Причерноморья и Подунавья в сравнительном анализе по самым разным аспектам. 
Такой формат конференции позволит специалистам обменяться информацией о новейших результатах исследований, провести обсуждение спорных вопросов и, что немаловажно, привлечь внимание к изучаемым проблемам студентов, многие из которых специализируются по истории и археологии понто-дунайского региона, а также широких кругов российской и зарубежной общественности.

The studies of various aspects of the history and archaeology of the Northern Black Sea Area in the Roman and Early Byzantine Periods are among the most important areas of fundamental researches carried out by the experts of the Institute of Archaeology of the Russian Academy of Sciences (Moscow), Institute of Archaeology of the Crimea of the Russian Academy of Sciences (Simferopol), and the History and Archaeology of the Crimea Research Centre at the V. I. Vernadsky Crimean Federal University (Simferopol). In recent years, there was a number of researches at unique archaeological sites dated to the Roman and Early Medieval Periods, supplying the results very important for the understanding of historical processes in the Crimea and in many other regions of Europe. 
Large-scale archaeological researches at the Taurida Highway conducted by the Institute of Archaeology of the Russian Academy of Sciences supplied the scholarship with extensive new materials from the cemeteries and settlements. Among these sites was the cemetery of Frontovoe 3 (located in the Nakhimovskii district of present-day Sevastopol) of unique preservation, dating from the late first to the first decades of the fifth century AD. Now a team of the Institute of Archaeology of the Russian Academy of Sciences explores the materials of the mentioned cemetery within the project supported by the Russian Science Foundation, no. 20-18-00396 “The Barbarians and Romans in the South-Western Crimea: Interaction of Cultures.” This conference will present the lectures on this remarkable monument as well as on other barbarian cemeteries in the Northern Black Sea Area and in the Danube Area with a comparative analysis of different aspects. 
Such a format of the conference will allow the experts to exchange information on the most recent results of their researches, to discuss disputable aspects, and, importantly, to attract the attention of students, many of whom specialize in the history and archaeology of the Pontic and Danubian area, as well as of a wide circle of Russian and foreign public.
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